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 اجرای رتبه بندی
 حقوق معلمان را چقدر 

افزایش داد؟

وزیر آموزش  ایرنا:  رضا مرادصحرایی، 
و پرورش گفــت  : حقــوق معلمان با 
اجرای رتبه بندی، ۲۶ درصد رشــد پیدا 
کــرده که البته حــق معلمان بیش از 

این است.
مراد  صحرایی در جلســه علنی  روز 
گذشــته )یکشــنبه( مجلس شــورای 
اســامی گفت: ما یک بســته تشویقی 
را بــرای نگهداشــت بازنشســتگان و 
افــرادی کــه در شــرف بازنشســتگی 
هســتند در وزارت آمــوزش و پرورش 
طراحی کردیم و اکنون در دولت است 
که اگــر در دولت به تصویب برســد، 
 بســتر نگهداشــت معلمان را فراهم 

خواهد کرد.
او بــا بیــان اینکــه دســتورالعمل 
نقل و انتقــال معلمــان را نیــز به نفع 
شــهرهایی که کمبــود معلــم دارند 
اصاح کردیــم، گفت: ســهم بودجه 
آمــوزش و پــرورش از بودجه کشــور 
در یــک دهه اخیــر روز بــه روز  کمتر 
شــده اســت. در ســال 1۴0۲ بودجه 
آمــوزش و پرورش به 1۲.۹ رســید که 
این بودجه در سطح منطقه ما به طور 
متوسط 1۵.۵ است. ۷۳ همت کسری 
در وزارت آمــوزش و پــرورش داریم. 
تمــام مشــکات موجود،  علی رغــم 
پرداخت معلمان حق التدریس ماهانه 
شــده اســت و از منبع مالــی وزارت 
آمــوزش و پرورش بالــغ بر ۲۵ همت 
تســهیات با ســود پایین به معلمان 
اعطــا کردیم. با توجه به جنگ ترکیبی 
کــه در جامعه بــه راه انداخته بودند، 
والدین از این تصمیم نگران بودند، اما 
بالاخره ما پس از بحث های کارشناسی 
را  مــدارس   1۴01 ســال  مهرمــاه   در 

بازگشایی کردیم.
او افــزود: در شــرایطی کــه از ۲۵ 
شهریور  1۴01 کشور وارد جنگ شناختی 
شــده بود و نوک ایــن حمله مدارس 
مــا به ویــژه دبیرســتان های دخترانه 
بودنــد، بــا ابتــکار مجلس شــورای 
اســامی و دولــت، قانــون رتبه بندی 
معلمان در مجلس نهایی شــد و یک 
برای جداکردن صف  اثربخش  راهبرد 
فرهنگیــان از افــرادی که نســبت به 

وضعیت خود اعتراض داشتند، بود.
وزیر آموزش و پرورش یادآور شــد: 
یکی دیگــر از چالش هایی که ما با آن 
مواجه هستیم، اجرای قانون رتبه بندی 
معلمان بود که بعضا اجرای نادرست 
آن کام  برخی از معلمــان را تلخ کرد . 
عدم پرداخت کافی و اجرای درســت 
رتبه بنــدی معلمان در اســفند  ســال 
1۴01 منجر به نارضایتی معلمان شــد 
و در نهایت در فروردین  سال 1۴0۲ وزیر 
آموزش و پرورش استعفا داد و بنده در 
شرایطی این وزارتخانه را تحویل گرفتم 

که با سه نقطه بحرانی مواجه بودیم.
کــرد:  اظهــار  مراد صحرایــی 
از  کشــور  دانش آمــوزان  وضعیــت 
ســال 1۳۹۲ تــا 1۴0۲ نشــان می دهد 
کشــور  دانش آموزی  جمعیــت  کــه 
بیــش از ســه میلیون و ۶00 هــزار نفر 
اضافه شــده  و از ســوی دیگــر میزان 
و  آمــوزش  وزارت  در  بازنشســتگی 
پرورش از میزان جذب شــدگان پیشی 
گرفتــه اســت؛ یعنی ما از یک ســو با 
رشــد جمعیت دانش آمــوزی مواجه 
بوده ایــم و از ســوی دیگر بــا افزایش 
میزان بازنشســتگان روبه رو هســتیم. 
نیــروی خدماتی  همچنیــن در بحث 
نیــز ما با کاهــش در وزارت آموزش و 
پــرورش روبه رو شــده ایم. مــا بالغ بر 
1۷۶ هزار و ۷۳1 معلم برای سال 1۴0۳ 
کمبود داشــتیم و بنده در ۲۹ مهرماه 
ســال 1۴0۲ این موضوع را به سازمان 
اداری اســتخدامی اعام کردم. تقریبا 
از فاصله ســال 1۳۸۳ تا 1۳۹0 جذب 

دانشجو -معلم به صفر رسیده است.
وزیر آموزش و پرورش تصریح کرد: 
ما در وزارت آموزش و پرورش وضعیت 
نیروی انســانی را مطالعــه کردیم و با 
همکاری ســازمان اداری اســتخدامی 
مجوز جــذب ۷۲ هزار نفــر را گرفتیم 
که این میزان اســتخدام در این حجم 
بی سابقه اســت. امروز که در محضر 
شما هســتم، نتایج آزمون استخدامی 
در همیــن هفتــه اعام خواهد شــد. 
و  دســتورالعمل ها  دیگــر،  ســوی   از 
به گونه ای  را  ســاماندهی  شــیوه های 
اصــاح کردیم که تمرکــز را بر جذب 

نیروی انسانی بگذارد.

وعده وزارت بهداشت برای بیمه سلامت جمعیت شهری
ایسنا: معاون بهداشت وزارت بهداشت ضمن تشریح اقدامات انجام شده در 
جهت تقویت شبکه بهداشــت و درمان شهری کشور و همچنین گسترش 
برنامه ســامت خانواده به کل کشور  گفت: طبق برنامه ریزی های انجام شده مقرر 
شده که تا پایان امسال کل جمعیت شهری کشور یعنی معادل ۲۸ میلیون نفر دیگر 
نیز به برنامه ســامت خانواده بپیوندند. دکتر حسین فرشــیدی به اقدامات وزارت 
بهداشت در جهت تقویت شبکه بهداشتی و درمانی در مناطق شهری اشاره کرد و 
توضیح داد: با اجرای برنامه پویش ملی سامت و شناسایی تعداد زیادی از بیماران 
فشــار خــون و دیابت که از بیماری خود اطاع نداشــتند، ضرورت تقویت شــبکه 
بهداشت و درمان شهری به ویژه جهت دسترسی سنین بالای ۳0 سال، بیش از پیش 
مشخص شد؛ چراکه اگر در شهرها نیز این شبکه  مانند روستاها فعال بود، قاعدتا با 

چنین آماری مواجه نمی شدیم.

۲۷ میلیون جمعیت شهری تحت پوشش برنامه سلامت خانواده
فرشــیدی ادامه داد: به ایــن ترتیب اجرای برنامه ســامت  خانواده در مناطق 
شــهری در دستور کار وزارت بهداشــت قرار گرفت و پس از هماهنگی های لازم با 
دســتگاه ها و سازمان های ذی نفع از جمله ســازمان های بیمه گر و تدوین و اصاح 
دســتورالعمل های مربوطه، برنامه »سامت خانواده و نظام ارجاع الکترونیک« به 
تدریج در شهرســتان های مختلف به اجرا گذاشــته شــد؛ به طوری که اکنون 1۹۵ 
شهرستان و جمعیتی بالغ بر ۲۷ میلیون نفر در این شهرها، تحت پوشش این برنامه 
قرار دارند و در برنامه داشــتیم که با لحاظ اعتبارات لازم، پوشــش برنامه در تمام 

شهرها تا پایان امسال کامل شود.

یک پرونده سلامت برای هر کد ملی
وی با بیان اینکه با اجرای برنامه ســامت خانواده مقرر شده که برای هر ایرانی 
و هــر کد ملی  یک پرونده ســامت ایجاد شــود، تأکید کرد: البتــه اقدامات وزارت 
بهداشت محدود به تشکیل پرونده سامت نمی شود، بلکه برای هر ایرانی که دارای 
کد ملی اســت یک مراقب ســامت در نظر گرفته ایم. در مجموع در قالب برنامه 
 سامت خانواده و نظام ارجاع الکترونیک مقرر شده که مراقبان سامت سنین بالای 
۳0 ســال در شهرها و شهرستان های تحت پوشش برنامه، هر شش ماه یک  بار به 

لحاظ فشارخون، دیابت و برخی سرطان های شایع غربالگری و کنترل شوند.

یک مراقب سلامت به ازای هر ۱۵۰۰ نفر جمعیت
معاون بهداشــت وزیر بهداشــت با بیان اینکه اجرای طرح ســامت  خانواده  
زیرســاخت ها و زمینه اجرای برنامه پزشــکی  خانواده در مناطق شهری را فراهم 
می کند، افزود: البته مشــخص است که اجرای کامل این برنامه و تحقق اهداف در 
نظر گرفته شــده، عاوه بر زیرســاخت های فیزیکی، نیازمند نیروی انسانی است؛ بر 
همین اساس در برنامه  ســامت  خانواده به ازای هر هزار و ۵00 نفر جمعیت، یک 
کارشــناس بهداشت لحاظ شــد تا به این ترتیب مراقبان سامت مانند بهورزان در 
روستاها، مراقبت فعال افراد تحت پوشش خود را داشته باشند. البته در استان های 
فارس و مازندران که چندین سال است برنامه پزشکی  خانواده در حال اجراست به 
ازای هر دو هزار و ۵00 نفر یک کارشــناس بهداشت به عنوان مراقب سامت فعال 

است.

بیماری های غیرواگیر عامل بیش از ۸۰ درصد مرگ ها
فرشــیدی بیماری های غیرواگیــر را عامل بیش از ۸0 درصد مرگ ها در کشــور 
خوانــد و با بیان اینکه ۴۳ درصد از این مرگ ومیرهــا به بیماری های قلب و عروق 
مربوط می شــود که از عوامل خطری نظیر فشارخون بالا و دیابت ناشی می شوند، 
افزود: بنابراین لازم اســت که مراقبان سامت با انجام اقدامات تشخیصی بهنگام 
از پیشــرفت بیماری جلوگیری کرده و با ارجاع بیمار شناسایی شده به سطوح بالاتر 

خدمات، اقدامات درمانی مورد لزوم برای وی فراهم شود.

برنامه ریزی پوشش کل جمعیت شهری تا پایان امسال
معاون بهداشــت وزیر بهداشــت با تأکیــد بر اهمیت پیشــگیری از بیماری ها، 
تشــخیص و درمان به موقع بیماری ها و همچنین اهمیت افزایش ســطح ســواد 
ســامت جامعه در این رابطه گفت: در مجموع طبق برنامه ریزی های انجام شده 
مقرر شده که تا پایان امســال کل جمعیت شهری کشور یعنی معادل ۲۸ میلیون 
نفر دیگر به برنامه ســامت خانواده بپیوندند. معاون بهداشــت وزیر بهداشت در 
پایان صحبت هایش در تعریف »سامت« گفت: فرد سالم کسی است که عاوه بر 
سامت جسمی از ســامت روانی، اجتماعی و معنوی نیز برخوردار باشد و این در 
حالی است که ابعاد مختلف سامت بر سامت جسمی بسیار تأثیرگذار است و از 
طرف دیگر هم بیش از ۷0 درصد عوامل مؤثر بر سامت، در خارج از حوزه سامت 

و اختیارات مجموعه وزارت بهداشت رقم می خورد.

کسری  ۱۴۰ میلیارد مترمکعبی آبخوان های کشور
ایســنا: مدیرکل دفتر کنترل ســیاب و آبخوانداری سازمان منابع طبیعی 
اعام کرد: در حال حاضر کســری آبخوان های کشــور حدود 1۴0 میلیارد 
مترمکعب اســت. طرح پخش ســیاب در ایســتگاه های آبخــوان داری یکی از 
راهکارهای مهم آبخیزداری برای کاهش خســارات ناشی از سیل، افزایش حجم 
ســفره آب زیرزمینی، احیای مراتع و بیابان زدایی در مناطق خشک و نیمه خشک 
کشور است. محمد فرامرز با بیان اینکه سطح عرصه های مناسب پخش سیاب 
حدود چهار میلیون و ۲00 هزار هکتار تعیین شــده است، اظهار کرد: این عرصه ها 
بیشــتر در مناطق کویری جنوب و جنوب شرق و در استان های کرمان، خوزستان، 
یزد، اصفهان، فارس، خراســان جنوبی، خراســان رضوی و سیستان  و بلوچستان 
مستعد واقع شده اند. مدیرکل دفتر کنترل ســیاب و آبخوان داری سازمان منابع 
طبیعی درباره مزایای تدقیق مکان های مســتعد پخش ســیاب در کشور گفت: 
رواناب در کشور بیشتر سیابی است و به دریا می ریزد یا وارد کویر می شود و به این 
ترتیب از دسترس خارج می شود؛ اما اگر بتوانیم بخشی از رواناب را کنترل و به زیر 
زمین منتقل کنیم، به تغذیه منابع آب زیرزمینی کمک کرده ایم. وی با بیان اینکه در 
حال حاضر حدود 1۴0 میلیارد مترمکعب کسری آبخوان های کشور است، اظهار 
کــرد: هر هکتار اجرای پروژه های تغذیه مصنوعی هــزار مترمکعب رواناب را به 
منابع آب زیرزمینی تزریق می کند. هرچقدر ســطح عملیات بیشــتر باشد، میزان 
تغذیــه منابــع آب زیرزمینــی افزایش می یابد. مدیــرکل دفتر کنترل ســیاب و 
آبخوان داری ســازمان منابع طبیعی با اشاره به اینکه از گذشته تاکنون در حدود 
۴۳0 نقطه پروژه  آبخوان داری )تغذیه مصنوعی( اجرا شده است، گفت: از ابتدای 
ســال جاری سه میلیارد تومان اعتبار برای این کار پیش بینی کردیم و در حال طی 
آخرین مراحل عقد قرارداد با پژوهشکده حفاطت از خاک و آبخیزداری هستیم که 
از سال جاری اجرا می شود و قرار است دو پروژه تغذیه مصنوعی جدید مطالعه و 
طراحی و دو ســایت بازطراحی شــوند؛ چراکه برخــی پروژه ها به علت مرمت و 

نگهداری نشدن نیاز به بازطراحی دارند. 

جزئیات صحن شورای شهر تهران پس از تعطیلات تابستانی

 چه کسی برای هوشمند سازی پایتخت 
تصمیم می گیرد؟

نگاه اخبار

جامعه

نخســتین جلسه شــورای شــهر تهران پس از تعطیات 
یک هفتــه ای تابســتانی همچنــان تحــت تأثیــر انتخابات 
ریاســت جمهوری بود. احمد صادقی، عضو شــورای شــهر 
تهران، از تریبون صحن علنی از جریان انقاب خواســت که 
برای پیروزی جلیلی تاش کنند و انتقادهای یک عضو شورا 
به قراردادهای چینی شــهرداری را هم ایجاد فضای یأس و 
ناامیدی در جامعه توصیف کرد. زمانی که در جریان بررسی 
حسابرســی شــرکت فاوا برخی از اعضا درخواســت کردند 
که سرپرســت این ســازمان توضیح دهد آیا فردی که زمانی 
از شــهردار تهران در حوزه فناوری حکــم گرفته و این حکم 
لغو  شــده در تصمیم گیری های این سازمان نقش دارد و آیا 
در ساختمان این ســازمان رفت و آمد دارد، توضیح دهد هم 
یک عضو دیگر این پرســش را متلک و کنایه دانســت. اشاره 
منتقدان به عملکرد شــهرداری در حــوزه فناوری اطاعات، 
داماد شــهردار تهران بود که در تذکری گروهی از شــهردار 
تهران هم درخواســت کرده بودند حضور او در شــهرداری 
شفاف سازی شود؛ تذکری که همچنان بی پاسخ مانده است.

پیش از آغاز صحن شورای شــهر، مهدی چمران، رئیس 
شــورای شهر، مانند همیشه به میان خبرنگاران آمد و درباره 
ادامه حمایت ســتادهای زاکانی، شــهردار تهران، از جلیلی 
نامــزد چهاردهمیــن دوره انتخابات ریاســت جمهوری، در 
مرحله دوم گفت: این موضوع ارتباطی به شورا و شهرداری 
ندارد. اینکه چه میزان هماهنگی داشــته باشند که البته در 
نظر دارند هماهنگی گســترده ای را اجرائــی کنند. معاونان 
شــهردار کار خود را انجام می دهند و مسئولیت هایشــان در 
ستاد باید به گونه ای تنظیم شود که هم زمان بتوانند کار خود 
را انجام دهند؛ بنابراین نیازی به مرخصی وجود ندارد، چراکه 

در سر کار خود حضور پیدا می کنند.
او دربــاره ورود واگن هــای جدیــد به متــروی تهران نیز 
توضیح داد: امیدواریم بازه زمانی اعام شــده با تأخیر مواجه 
نشــود؛ ان شــاءالله مشــکلی پیش نیاید و کار به موقع انجام 
شــود. متخصصانی که برای بازدید یک رام قطار ساخته شده 
به چین سفر کرده بودند تا این قطار را تأیید کنند، دیروز اطاع 
دادند که بازدید خوب بوده و امیدواریم روند به گونه ای پیش 

برود که کارها به موقع انجام شود.
امــا با وجود ســخنان چمران، یک عضو شــورای شــهر 
تهــران از توقف قراردادهای چینی شــهرداری در ایســتگاه 
فرمانداری خبــر داد. مهدی اقراریــان، رئیس کمیته نظارت 
شــورای شــهر تهران، درباره قرارداد دو میلیارد  دلاری چین، 
گفت: بنا بر پیگیری و صحبت هایــی که با فرمانداری تهران 
داشــته ایم، متأسفانه هنوز این مصوبه به تصویب فرمانداری 
نرســیده و با چالش های حقوقی مواجه است و مادامی که 
این مصوبه به تأیید و تصویب فرمانداری نرســیده و هرگونه 
عقد قرارداد از ســوی شــهرداری تهران، منــوط به مصوبه 
شــورا و فرمانداری تهران اســت، بنابراین تا سیر کامل مسیر 
قانونی این تفاهم نامه ها، امکان اجرائی شــدن ندارند. نکات 
و مســائلی درباره این قرارداد مطرح شــد که با روح قانونی 
این تفاهم نامه در تضاد اســت و حتما بایــد به این موضوع  

توجه بشود.
چمران، رئیس شــورا، در پاســخ به این تذکــرات  گفت: 
فرمانداری، این بار مدارک را درخواســت کــرده بود؛ چرا که 
در قبــل مدارک را به صورت کامل در اختیار نداشــتند و الان 
مشکلی در این زمینه از لحاظ اســناد و مدارک ندارند و باید 
کارشــان را ســریع تر انجام بدهند. هرچند ایــن روزها درگیر 
انتخابات نیز هســتند و احتمالا بعد از سپری شدن این ایام به 
آن رســیدگی کنند، اما فکر می کنم که مشکلی در این زمینه 

نباشد.
احمــد صادقی هــم درباره ایــن تذکر گفــت: مجموعه 
مدیریت شــهری در دوره ششــم بر این اســت که مشــکل 
مردم را در حوزه حمل ونقل حل کند. بعد از ســه ســال هم 
بهترین و تنها راهی که این مشــکات حل شــود، تحقق این 
قرارداد ها ســت. حال اینکه ما دنبال این باشــیم که از تحقق 
این قرارداد ها ممانعت کنیم، کارشــکنی کنیم یا فضای یأس 
و ناامیــدی در جامعه به وجود آوریــم، بزرگ ترین خیانت به 
مردم اســت. همه ما باید دســت به دست هم بدهیم تا این 
کار اتفاق بیفتــد. اینکه به هر حال فرمانــداری در دو هفته 
مهلت قانونی به این مصوبه جواب نداده، جای خوشــحالی 
ندارد و اینکه دو روز بعد از انتخابات در تریبون شــورا بیاییم 
فضای ناامیدی را به جامعه القا کنیم، زیبنده نیســت؛ آن هم 

در شرایطی که مردم باید در جمعه پیش رو، بار دیگر به پای 
صندوق های رأی بیایند. طرح این موضوعات جز آنکه فضای 

انتخابات را کم رنگ کند، حاصل دیگری در بر ندارد.
یکی از پرحاشــیه ترین موضوعات مدیریت شهری ششم 
حوزه فناوری اطاعات و هوشمندسازی است. این حاشیه ها 
از زمــان حکم شــهردار تهران بــرای دامادش آغاز شــد و 
تغییرات پی درپی مدیران این ســازمان و هک ســامانه های 

شهرداری این حاشیه ها را به اوج رساند.
روز گذشــته در جریان بررسی گزارش حسابرسی سازمان 
فاوای شــهرداری تهران برای ســال های مالی 1۴00 و 1۴01 
ناصــر امانی، عضو شــورای شــهر تهران، بــه وضعیت این 
ســازمان اشــاره کرد و گفت:  مایه تأســف اســت که یکی از 
سازمان های اصلی فناوری اطاعات کشور به این حال و روز 
افتاده و این مورد اعتراض جدی ماســت. من در اعتراض به 
این وضعیت قطعا به بندهای تکلیفی سازمان رأی نخواهم 

داد.
مهدی اقراریــان، رئیس کمیته نظارت شــورا نیز با تأکید 
بر اینکه باید در پایان ســال سوم شــورا  برای سازمان فناوری 
اطاعات و ارتباطات شــهرداری تهران چاره ای بیندیشــیم، 
گفــت: درباره عملکرد این ســازمان ابهاماتی وجود دارد که 
پیش  از  این نیز در این بــاره گفته ایم. به عنوان مثال جایگزینی 
سامانه »تهران من« با سامانه »شهرزاد«، شهروندان تهرانی 
را بــا چالش مواجــه کرده و آنچــه ما در این بــاره گفته ایم، 
بی نتیجــه و بی اثــر بــوده و هیچ تدبیــری برای ایــن حوزه 
اندیشیده نشده اســت. درخواست می شود کمیته ای تشکیل 
شــود که فراتر از موضوع حسابرســی، این مسائل را بررسی 
کند و با توجه به اهمیتی که دارد، در شورا نیز پیگیری شود.

اقراریان در ادامه با بیان اینکه یکی از شــعارهای شهردار 
تهران موضوع هوشمندســازی بود، می گوید: از شــعارهای 
شهردار تهران، هوشمندسازی بود. توضیح داده شود که این 
برنامه تا چه اندازه محقق شده و در حال حاضر چه وضعیتی 
دارد. اینها دغدغه ها و نگرانی های شــهروندان تهرانی است 
و ما مرتــب به عنوان نمایندگان مردم با ســؤالات این چنینی 
مواجه هســتیم. امیدوارم تا پایان انتخابات شاهد آن باشیم 
که شــهردار تهران درباره مسائل و موضوعاتی که دغدغه و 
وظیفه اصلی شــهرداری تهران بوده، اهتمام بیشتری داشته 
باشد و پیشنهاد می شود عاوه بر تشکیل کمیته، جلسه ای با 
حضور شهردار تهران برگزار شود تا وضعیت حوزه فناوری و 

وضعیت این حوزه در این سازمان تعیین تکلیف شود.
او افزود: در ابتدای این دوره درباره ســازمان فناوری های 
نویــن، رأی گیــری و اعــام موافقت شــد اما ایــن موضوع 
همچنــان در باتکلیفی اســت. دوره رو به اتمام اســت و با 
وجود شــعارهای شــهردار تهران ما همچنان با شعارهایی 
در این زمینه مواجه هســتیم که امیدواریــم این ابهامات در 
اســرع وقت با حضور شهردار حل وفصل شــود، چرا که این 
موضوعات، فراتر از حیطه اختیارات مدیرعامل سازمان است؛ 
بنابراین حضور و ورود شــهردار به این حوزه الزامی است تا 

پاسخ گوی آن بخش باشد که برای شورا مبهم است.
مهدی چمران، رئیس شــورا  هم از وضعیت این سازمان 
انتقاد کرد و گفــت:  اعضای هیئت مدیره این ســازمان هنوز 
تکمیل نشــده است؛ بنابراین امکان تشــکیل جلسات وجود 
ندارد. پس از حمله هکری، این سازمان دچار کمی آشفتگی 
شده و هنوز سازمان فاوا با مشکاتی در این زمینه در چالش 
اســت. گاهی برای حل مشــکات مجبوریم مدت ها منتظر 
اقدام فــاوا بمانیم که این امر ســبب شــده در برخی موارد 
بدون ورود فاوا کارها انجام شود؛ چراکه اگر بخواهیم منتظر 
فاوا بمانیم، دوره تمام شــده و برنامه ها عملیاتی نمی شود. 
جایگزینی متعدد مدیرعامل ها و روی کار آمدن افراد متعدد 

در ایجاد این مشکل بی تأثیر نبوده است.
چمران ادامه داد:  بنده در هر موقعیتی گوشــه و کنایه ای 
به سازمان فاوا می زنم که نمونه آن در محات است و گفتیم 
خودشان برای نظام نامه محات اقدام کنند، چون با امید به 

فاوا نمی توانند کاری پیش ببرند.
رئیس شورای شهر تهران با بیان اینکه هنوز مشکات فاوا 
با وجــود اینکه ما در برنامه چهارم توســعه به آن به عنوان 
یکی از چهــار اصل مهم با محوریت هوشمندســازی توجه 
ویژه داشــتیم، به نتیجه خاصی نرســیده اســت، گفت: اگر 
مشــکات حل نشــود، ناچاریم جلســاتی با حضور شخص 
شــهردار تهران و دیگر بخش ها برگزار کنیم تا مشکات این 

ســازمان برطرف شــود و ببینیم باید چه کار کنیم تا سازمان 
فاوا درست شود.

او افزود: ما به تاکســی رانی، اتوبوس رانی و صدور پروانه 
ایراد می گیریم و همه از فاوا نام می برند و مشکات زیادی به 

این سازمان ختم می شود که باید برطرف شود.
حبیب کاشــانی، خزانه دار شورای شهر تهران نیز با اشاره 
به بندهای تکلیفی این ســازمان و ضرورت تعیین تکلیف این 
بندها در مدت یک ماه  گفت: ســازمان موظف اســت درباره 
تعییــن تکلیــف وضعیت مالیاتــی، رعایت اســتانداردهای 
حســابداری و افشــای اطاعات در صورت های مالی، تعیین 
تکلیف مطالبات از ســازمان ها و شــرکت ها و تعیین تکلیف 
قراردادها بــا ذی نفعان از جمله تهران مــن به رعایت مفاد 

اساسنامه اقدام کند.
او با بیان اینکه مشکل مدیرعامل سازمان نیست، گفت: ما 
بعد از هجمه سایبری هنوز نتوانسته ایم به وضعیت مناسبی 
برســیم؛ یا خدمات ضعیف اســت یا مدیرعامل برای این کار 

ساخته نشده است.
علی اصغر قائمی، عضو کمیســیون عمران و حمل ونقل 
شورا هم گفت:  واقعیت این است که مدیرعامل سازمان فاوا 
مسلوب الاختیار است و دیگران در این سازمان تصمیم گیری 
می کننــد و دســت مدیرعامل بســته اســت و ریشــه آن به 

تصمیم  گیری های کان برمی گردد.
مهــدی اقراریــان هم خواســتار توضیــح مدیرعامل این 
ســازمان درباره نقش فردی شــد که پیش  از  این از شهردار 
تهران حکم گرفته و این حکم لغو شده و اینکه آیا بخشی از 

ساختمان این سازمان در اختیار او هست یا نه؟
مهدی پیرهادی، رئیس کمیسیون سامت، محیط زیست 
و خدمات شــهری شــورا نیز با بیان اینکه یکی از مشــکات 
مربــوط به فاوا در ســازمان های زیر نظــر معاونت خدمات 
شهری دیده می شــود، گفت: بنده از مشــکات این سازمان 
ناامید شــدم و مســائل آن را دیگر پیگیری نمی کنیم؛ چراکه 

فایده ای ندارد و بهبودی را شاهد نخواهیم بود.
سعید جهانی، سرپرست سازمان فاوای شهرداری تهران  
نیز گفت: در ســال 1۴0۲ تکلیف درآمدی سازمان روشن شده 
و به صفر رســیده است. نظام خدمات پرداخت هماهنگ در 
ســازمان از ابتدای سال 1۴0۳ اســتقرار یافته و مشکات آن 

مرتفع شده است.
او با بیــان اینکه در مــورد کارت بلیت نیــز گزارش های 
حسابرسی ســال های 1۳۹۹ تا 1۴01 تکرار شده است، گفت: 
تمام مبالغ دستگاه های شارژ کارت بلیت ها از سال گذشته به 
حساب شهرداری تهران واریز و در این حساب ذخیره می شود 
و بخشی از مشکات مربوط به این بند در گزارش حسابرسی 

امسال حذف خواهد شد.
جهانی با بیان اینکه برخی اتوبوس ها و ایستگاه ها دستگاه 
کارتخوان ندارند که متولی آن ســازمان فاوا نیست و متولی 
آن سازمان های خدماتی حوزه حمل ونقل هستند، گفت: اگر 
نرم افزار دستگاهی کار نکند، متولی آن سازمان فاواست، اما 

اگر شبکه قطع باشد، متولی آن اتوبوس رانی است.
علیرضا نادعلی، ســخنگوی شورای شــهر تهران، با بیان 
اینکــه گوش دادن و نظر دادن درباره حسابرســی با نظر دادن 
درباره کل پیکره فرق دارد، گفــت: به جای کنایه زدن درباره 
برخــی موضوعات، مــا به عنــوان نماینده مردم کــه اختیار 
وسیعی داریم، می توانیم در جلســات پرسش کنیم و پاسخ 
بگیریم؛ البته به شرطی که شرکت کنیم. درباره قرارداد چین 
نیز که دسته گل هایی با برخی مصاحبه ها به آب داده شد، در 
جلسات شرکت نکردند. ما اینجا زمان می گذاریم که اتفاقات 
اصاح شــود و رئیس شورا جلســه برگزار می کنند تا بدون 
حاشــیه موارد بررسی شود، اما در شــورا مسائلی را مطرح 

می کنیم که جایگاه آن شورا نیست.
مهدی اقراریان، رئیس کمیته حقوقی شورا، با بیان اینکه 
آقای قائمی موردی را مطرح کرد و بنده ســؤال پرســیدم و 
متلک و کنایه ای مطرح نبود، گفت: گفتند در جلســه مربوط 
به قرارداد چین، آقای زاکانی در جلسه حضور خواهد داشت 
اما به دلایلی حضور نداشت و به  همین  دلیل بنده نیز حاضر 
نشــدم. بنده پیــش  از  آن با معــاون صحبت کــرده بودم و 

مصاحبه کردم که برخی ابهامات برطرف شده است.
در پایان گزارش حسابرســی ســازمان فاوای شــهرداری 
تهران برای ســال های مالــی 1۴00 و 1۴01 بــا حداکثر آرای 

موافق تصویب شد.

نورا حسینی


